
Folketingets Socialudvalg har den 6. januar 2011 stillet følgende spørgsmål nr. 
190 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Frederiksen (S).

Spørgsmål nr. 190:

’’Ministeren bedes opgøre den gennemsnitlige størrelse på grundskyldsbeta-
lingen for feriekolonier for børn før og efter kommunalreformen, samt oplyse 
hvor mange feriekolonier, der er fritaget fra grundskyld før og efter kommunal-
reformen.”

Svar:

Jeg kan indledningsvis bekræfte, at feriekolonier for børn kan fritages for 
grundskyld efter ejendomsskattelovens § 8, når ejeren er en organisation, hvis 
hovedformål er at fremme børns og unge menneskers friluftsliv. Det vil altså 
sige, at kommunalbestyrelsen i den enkelte kommune kan beslutte at fritage 
disse feriekolonier, således at de ikke skal betale grundskyld.

Jeg kan yderligere oplyse, at det er en kommunal opgave at varetage admini-
strationen af ejendomsskatteloven. Der sker i den forbindelse ikke en indbe-
retning til de centrale myndigheder af de enkelte feriekoloniers betaling af 
ejendomsskat eller af i hvilket omfang kommunerne fritager feriekolonier for 
ejendomsskat. Der foreligger således efter ministeriets viden ingen statistik 
med de i spørgsmålet ønskede oplysninger.
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